
 
Interpellation  
 
till ansvarigt kommunalråd  
 
Har Hudiksvall beredskap inför en livsmedelskris?  
 
SVT publicerar den 19/3 en artikel med rubriken ”Dålig beredskap vid matbrist i landet – lagren tömda” 
I artikeln framgår att vårt samhälle har låg eller ingen beredskap för en livsmedelskris. De 
beredskapsförråd som fanns är nu tömda och avskaffade. Liksom industrin har vi våra lager på väg och 
järnväg för att få precis lagom mycket i rätt tid. Detta innebär att vi vid en avspärrning eller en kraftig 
störning av transportleden bara har det vi har i skafferiet för vår överlevnad. 
 
Totalförsvarets ForskningsInstitut (FOI) beskriver i nedanstående text det ansvarsvacuum som uppstått i 
fråga om vem som bär ansvar för vår livsmedelsförsörjning. 
 
”Dagens system för livsmedelsförsörjning är komplext och mångfacetterat. Livsmedelsflödet från 
råvara till färdig mat hos konsumenten innehåller ofta många olika steg, många aktörer är inblandade 
och utrikeshandeln är omfattande och betydelsefull. För att producera och distribuera livsmedel i den 
moderna livsmedelskedjan krävs en ständig tillförsel av insatsvaror och andra produktionsfaktorer. 
Dessutom krävs det att en mängd tekniska system fungerar och att människor kan utföra sina 
arbetsuppgifter på rätt sätt och i rätt tid. I likhet med andra komplexa system så finns det svaga punkter 
i livsmedelskedjan som kan störas eller slås ut och därmed orsaka avbrott och andra problem i flödet av 
livsmedel. 
 
Genom åren har olika medel använts för att uppnå en god livsmedelsberedskap. Efter att 
beredskapsplaneringen avskaffades i mitten av 1990-talet, genomfördes under många år inte några 
regelbundna och systematiska studier av risker och sårbarheter i livsmedelsförsörjningen i ett 
krisperspektiv. Sedan beredskapsförordningen (SFS 1993:242) upphävdes den 1 juli 2002 har det inte 
heller funnits någon myndighet med ett utpekat ansvar för funktionen livsmedelsförsörjning. Trender 
som en ökad globalisering, centralisering och effektivisering av verksamheter i försörjningskedjan har 
samtidigt skapat nya förutsättningarna för hur livsmedelsförsörjningen till konsumenterna skall 
tryggas i händelse av störningar. 
 
I och med att Livsmedelsverket, från den 1 januari 2010, ansvarar för nationell samordning när det 
gäller kris- och beredskapsplanering av livsmedelsförsörjning i leden efter primärproduktionen har 
ansvarsfrågan delvis förändrats (förordning 2009:1426 med instruktion för Livsmedelsverket).” 
 
Livsmedelsverket manar oss som enskilda att ha mat och vatten hemma för en vecka. 
När det gäller det kommunala ansvaret så åligger det kommunen att ha tillräckligt god beredskap för att 
livsmedelsförsörjningen, i en krissituation, tryggas för våra äldre på kommunens äldreboenden och inom 
hemtjänsten samt för våra barn och unga på skolor och förskolor och andra vård-och omsorgstagare som 
är beroende av kommunen för sina dagliga måltider.  
 
Utifrån ovan beskrivna problematiska bild anser vi kristdemokrater att 
kommunfullmäktige bör få svar på följande frågor: 
 



• Finns det någon utarbetad plan för att i en krissituation säkerställa livsmedelsförsörjningen för de 
som är beroende av kommunen för sina dagliga måltider?  

 
• Hur säkerställer i så fall kommunen livsmedelsförsörjningen inför ett eventuellt krisläge?  

 
Den sista frågan förutsätter givetvis att en livsmedelsförsörjningsplan i krisläge, inte är sekretessbelagd av 
säkerhetsskäl. 
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